
       Protokół Nr 4.2011

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miasta Ełku, które 
odbyło się w dniu 21 lutego 2011 roku.

Obrady  Komisji  otworzył  i  prowadził  Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski. 
W posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; 
na  9 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 7.  W związku z tym obrady 
Komisji i podejmowane decyzje są prawomocne.
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczyli radni: Ireneusz Dzienisiewicz i Jerzy Muśko.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście oraz:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
 Inspektor  ds.  ochrony  zdrowia  i  opieki  społecznej  Wydziału  PiSS  –  Anna 

Lewandowska,
 Pełnomocnik Prezydenta Miast ds Profilaktyki Alkoholowej i Narkomanii – Irena 

Podlecka.
Przyjęty porządek obrad:

1.  Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Opinia   do projektów uchwał,  które będą przedmiotem obrad najbliższej  sesji  

Rady  Miasta.
4. Sprawy różne i wolne wnioski.
5. Wizyta Komisji w noclegowni „MONAR MARKOT” i Św. Ojca Pio.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zapoznał  zebranych  z  propozycją 

porządku obrad.
Radny Bogusław Wisowaty zwrócił  się z pytaniem – czemu ma służyć wizyta 

Komisji  w noclegowniach? Są przedstawiciele obu noclegowni i  wystarczyłoby,  by 
omówili działalność i potrzeby swoich placówek.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  –  dobrze  jednak  byłoby  obejrzeć  na 
miejscu, jak takie instytucje funkcjonują. Ponadto mamy ten punkt przyjęty w planie 
pracy Komisji.

Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 5 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” 
i 0 głosach „wstrzymujących” przyjęli zaproponowany porządek obrad jw.  
 
Do punktu  2 - ego

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  do 
protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji.

Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie 
przyjęli  protokół Nr 3.2011 z dnia 24 stycznia 2011 roku z ostatniego posiedzenia 
Komisji.  

Do punktu  3- ego
Komisja  przystąpiła  do  zaopiniowania  projektów  uchwał  związanych 

tematycznie z pracą Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie 

zmian w budżecie miasta Ełku na 2011 rok:



- w zakresie dochodów i  wydatków realizowanych i  nadzorowanych przez Referat 
Świadczeń Rodzinnych:

Zwiększa  się  dochody  w  związku  z  planowanym  uzyskaniem  wyższej  niż 
założono w budżecie na bieżący rok wysokości dochodów własnych z tytułu zwrotu 
przez dłużnika  alimentacyjnego  wypłaconych  wierzycielowi  świadczeń z  funduszu 
alimentacyjnego oraz zaliczki alimentacyjnej. Przewidywaną wysokość dochodów w 
kwocie  118  740zł  zwiększa  się  o  kwotę  24 889  zł.  Obecny  szacunek  wysokości 
dochodów na rok 2011 oparty jest  na osiągniętym dochodzie z miesiąca stycznia 
2011r. który wyniósł 12 217,17 zł. Kwota  ta pomnożona przez 12 miesięcy wynosi  
146 606,04 zł , co pozwala założyć, że co najmniej taką kwotę dochodu osiągnie się 
realnie  w  2011  roku.  Kwotę  w  wysokości  24 889  zł  przeznacza  się  na  wydatki 
związane z zatrudnieniem pomocy administracyjnej                  w Referacie Funduszu 
Alimentacyjnego.  Zadaniem  tego  pracownika  będzie  m.in.  podejmowanie  działań 
wobec dłużników alimentacyjnych służących poprawie skuteczności egzekwowania 
należności  z  tytułu  wypłaconych  osobie  uprawnionej  świadczeń  z  funduszu 
alimentacyjnego. 
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  7  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 
2011 rok.

* * *
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie 

przystąpienia  do  opracowania  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego  osiedla  „Kajki”  w  Ełku,  zwanej  „EŁK  -  KAJKI  III”  -  zmiana 
miejscowego  planu  polegałaby  w  szczególności  na  wprowadzeniu  zabudowy 
usługowo-pensjonatowej na tym terenie. Problemem jest rozstrzygnięcie, czy na tym 
terenie umiejscowić ścieżkę rowerową czy raczej powinna być ona usytuowana w 
pasie drogowym ul. 11-Listopada, zgodnie z tym, co projektuje Generalna Dyrekcja 
Dróg Krajowych i Autostrad. Duża część obszaru jest własnością prywatną i potrzeba 
byłoby kwoty rzędu 6-7 mln zł by wykupić niezbędny pas terenu. Można byłoby wejść 
z lokalizacją celu publicznego, ale wtedy kwota byłaby jeszcze wyższa przynajmniej 
dwukrotnie.  Przy  tak  dużych  nakładach,  uzyskalibyśmy  700  metrów  promenady. 
Ścieżka  rowerowa  musiałaby  przebiegać  przez  środek  terenu  Gospodarstwa  

Rybackiego.
W tej chwili naszym celem jest dalsza budowa promenady od schodów terenowych 
na os. Jeziorna do cypla za SP nr 5, gdzie planowane jest wykonanie przeprawy 
przez jezioro i dalsza realizacja promenady po drugiej  stronie jeziora (południowe 
ploso) aż do mostu przy ul.  Zamkowej.  Być może nie już w takim wykonaniu jak 
obecnie, może to być ścieżka szutrowa, utwardzona z miejscami do grilowania.

Komisja Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku po wizji lokalnej przychyliła się 
do  wniosku  o  odstąpienia  wykonania  ścieżki  rowerowej  przy  nadbrzeżu  jeziora  i  
wprowadzenie jej zgodnie z tym co planuje GDDKiA w ul. 11-Listopada.
Chcielibyśmy poprzez zmianę w planie zagospodarowania przestrzennego osiedla 
„Kajki”  w  Ełku,  zwanej  „EŁK  -  KAJKI  III”wprowadzić  zapisy  o  zabudowie 
pensjonatowo-usługowej.  Ten  obszar  powinien  mieć  charakter  rekreacyjno-
turystyczny, co również podkreślała Komisja Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku 
i takie wytyczne zostaną przekazane projektantowi planu.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 5 głosami „za” przy 2 głosach „przeciw” i 
0  głosach  „wstrzymujących”  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie 
przystąpienia  do  opracowania  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego osiedla „Kajki” w Ełku, zwanej „EŁK - KAJKI III” .

 



Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie 
wyrażenia  woli  Gminy  Miasta  Ełk  do  realizacji  projektu  pod  nazwą  Centrum 
Rewitalizacji  Społecznej  –  celem projektu  jest  wdrożenie  pilotażowego  programu 
rewitalizacji  społecznej  adresowanego  szczególnie  do  młodzieży  zagrożonej 
wykluczeniem  społecznym.  W  ramach  programu  będą  stosowane  metody 
indywidualnej  i  środowiskowej  pracy  socjalnej,  instrumenty  aktywnej  integracji  i 
animacji lokalnej. Zostanie zakupiony niezbędny sprzęt i meble. Powstanie pierwsza 
tego typu w Polsce – Szkoła Animacji Ulicznej. Realizacja projektu nastąpi w latach 
2011-2013,  po  podpisaniu  umowy  o  dofinansowaniu  ze  środków  Europejskiego 
Funduszu Społecznego. Wartość projektu wynosić będzie 1.450.000 zł, w tym środki 
z  Europejskiego Funduszu Społecznego – 1.305.000 zł.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  7  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt omówionej uchwały.

* * *
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie trybu i 

sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Ełku 
oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania – w związku z wejściem w życie 
nowelizacji  ustawy  o  przeciwdziałaniu  przemocy  w  rodzinie  nałożono  na  gminy 
obowiązek  tworzenia  zespołów  interdyscyplinarnych,  których  głównym  zadaniem 
będzie  integrowanie  i  koordynowanie  wszelkich  służb,  jednostek  organizacyjnych, 
specjalistów w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  6  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt omówionej uchwały.

* * *
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  powiedział,  że  takie  programy 

powstają na mocy ustawy w każdym samorządzie gminnym. Nasz jest ubogacony o 
nowe  elementy  takie,  jak:  animatorzy  uliczni,  punkt  doradztwa  psychologicznego, 
realizacja projektu „Mały sport na dużych osiedlach”.

Pełnomocnik  Prezydenta  Miast  ds  Profilaktyki  Alkoholowej  i  Narkomanii  – 
Irena Podlecka omówiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu 
Profilaktyk i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 rok - Miejski Program 
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  wychodząc  naprzeciw 
potrzebom mieszkańców związanym z problemem nadużywania i  uzależnienia od 
alkoholu  obejmuje  możliwie  szeroki  wachlarz  działań,  począwszy  od  działań 
terapeutycznych  poprzez  profilaktyczne,  aż  do  działań  zmierzających  do 
kształtowania  i  utrwalania  pozytywnych  postaw  i  wartości  przy  szczególnym 
uwzględnieniu  młodzieży.  Spożywanie  napojów  alkoholowych  stało  się  niestety 
elementem życia codziennego. Z jednej strony jest to kwestia obyczajów i kultury 
uznających  alkohol  jako  nieodłączny  element  przy  celebracji  ważnych  wydarzeń 
rodzinnych i publicznych.

Z  drugiej  zaś  strony  stał  się  on  sposobem  spędzania  czasu  wolnego  i 
rozrywki. Należy jednak pamiętać, że obecność alkoholu w naszym życiu jest często 
źródłem zagrożeń i tragedii osobistych, szkód zdrowotnych, strat ekonomicznych i 
moralnych.

Realizacja  Programu  opiera  się  na  współpracy  szeregu  instytucji  pomocy 
profesjonalnej i organizacji pozarządowych, uwzględniających w swych działaniach 
dobieranie  specyficznych  metod  do  rozwiązywania  konkretnych  problemów. 
Nadużywanie  alkoholu  wiąże  się  bardzo  często  z  ubóstwem  i  wykluczeniem 
społecznym, którego konsekwencje dotykają nie tylko osób pijących, ale i członków 
ich rodzin. Poszerzanie się ubóstwa materialnego stanowi  również czynnik ryzyka 
powstania  zaburzeń  w  relacjach  rodzinnych,  konfliktów,  wywoływania  zachowań 
agresywnych. Wiąże się z tym osłabienie funkcji opiekuńczo-wychowawczej rodziny, 



co naraża w sposób szczególny dzieci i młodzieży na poszukiwanie alternatywnych 
form aktywności, często związanych ze spożywaniem alkoholu. 

Profesjonalna terapia uzależnień wspomagana samopomocową działalnością 
klubów  abstynenckich,  grup  AA,  kościoła  oraz  stowarzyszeń  w  istotny  sposób 
przyczynia się do zmiany zachowań oraz kształtowania pozytywnych postaw.

Miejski  Program  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  jest 
skierowany  do  wszystkich  grup  społecznych  w  jakikolwiek  sposób  związanych 
z  problemem  alkoholowym,  bądź  zagrożonych  prawdopodobieństwem  jego 
wystąpienia.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  zauważył,  że  wzrosło 
spożycie alkoholu a zmalały wpływy z wydawanych koncesji.

Pełnomocnik Prezydenta Miast ds Profilaktyki Alkoholowej i Narkomanii – Irena 
Podlecka powiedziała, że rzeczywiście spożycie alkoholu w 2010 roku nieznacznie 
wzrosło. Jeśli chodzi o wpływy z koncesji, to w tym roku części dużych podmiotów 
będzie  się  kończył  okres  obowiązywania  koncesji  i  na  pewno  będą  występować 
ponownie.

Pani Anna Rudzińska zwróciła uwagę na pracę psychologów – czy nie można 
byłoby ich włączyć również w świetlice środowiskowe?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  na  razie  myślimy  o  naszych 
placówkach oświatowych, mamy ich 19. Okazuje się, że porady psychologa są już 
potrzebne dzieciom od przedszkola.

Pełnomocnik Prezydenta Miast ds Profilaktyki Alkoholowej i Narkomanii – Irena 
Podlecka dodała, że jest tylko 2 psychologów. Oratorium, TPD i Caritas występują 
o granty na psychologa.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  7  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt omówionej uchwały.

* * *
Przewodniczący Komisji  Idzi  Podwojski  zwrócił  się, aby omówić i zaopiniować 

projekt  uchwały  w  sprawie  przekazania  środków  finansowych  dla  Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Ełku. 
Przekazujemy z  dochodów własnych  Miasta  Ełku  środki  finansowe  w  wysokości 
35 000  zł   dla  Komendy  Powiatowej  Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Ełku   z 
przeznaczeniem na zakup sprzętu ratownictwa medycznego.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  7  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt omówionej uchwały.

* * *
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski zwrócił  uwagę, że w 

programie sesji  Rady Miasta jest również pięć uchwał,  gdzie przekazujemy środki 
finansowe dla  Komendy Powiatowej Policji w Ełku. Jeśli chodzi o projekt uchwały w 
sprawie  przekazania  środków  finansowych  na  wynagrodzenie  dla  lekarzy 
wykonujących badania osób będących pod wpływem alkoholu na potrzeby policyjnej 
izby zatrzymań w Ełku jest to związane z przejętymi obowiązkami przez Policję, po 
likwidacji  Izby  Wytrzeźwień.  Pozostałe  wynikają  z  troski  o  podniesienie 
bezpieczeństwa publicznego.
Wywiązała się dyskusja.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  –  powinniśmy  mieć  również  na 
uwadze zabezpieczenie medyczne, zdrowotne.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski – przyznanie środków 
finansowych  dla  Policji  nie  wyklucza  wpisanie  do  budżetu  miasta  inwestycji 
niezbędnych na szpitalu miejskim o ile pojawią się oszczędności po przetargowe, nie 
naruszając obciążenia kredytowego miasta.



Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski – spółka „Pro_Madica” by występować 
o środki zewnętrzne musi mieć wykazany wkład własny.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – nasz Wydział SiR robi rozeznanie we 
wszystkich programach, by znaleźć źródło dofinansowania tego rodzaju inwestycji.  
Wtedy wprowadzimy w budżet miasta w plan wieloletni corocznie po 1 mln zł, nawet 
zwiększając zadłużenie kredytowe miasta.
Komisja zapoznała się z następującymi projektami uchwał w sprawie:
1) przekazania  środków  finansowych  na  nagrody  za  osiągnięcia  w  służbie 

Policjantów  Komendy  Powiatowej  Policji  w  Ełku,  którzy  realizują  zadania  z 
zakresu służby prewencyjnej,

2) przekazania  środków  finansowych  na  wyposażenie  Grupy  Szybkiego 
Reagowania Komendy Powiatowej Policji w Ełku,

3) przekazania  środków  finansowych  na  remont  i  wyposażenie  Komendy 
Powiatowej Policji w Ełku,

4) przekazania środków finansowych na wynagrodzenie dla lekarzy wykonujących 
badania  osób  będących  pod  wpływem  alkoholu  na  potrzeby  policyjnej  izby 
zatrzymań w Ełku,

5) przekazania środków finansowych na zorganizowanie służb ponadnormatywnych 
funkcjonariuszy Komendy Powiatowej  Policji  w Ełku finansowanych  w ramach 
Funduszu Wsparcia  Policji  utworzonego w Komendzie Wojewódzkiej  Policji  w 
Olsztynie.
 

Do punktu  4 - ego 
 Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Irena  Markowska  zwróciła  uwagę  na  nowe 

zasady działania pogotowia. Pomoc wyjazdową i doraźną w dni wolne chce zabrać 
Szpital  Wojskowy.  Tymczasem tam brakuje  lekarzy  na  takie  dyżury.  Powinniśmy 
podjąć dyskusję w tym temacie. Na takim rozwiązaniu stracą mieszkańcy naszego 
miasta.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski – jedna z aptek zwróciła 
się z problemem przeterminowanych leków. Apteki mają problem z takimi lekami, 
gdyż  do  śmieci  ich  wyrzucać  nie  wolno.  Powinny  podlegać  stosownej  zbiórce  i 
utylizacji. Dobrze byłoby, aby Urząd Miasta zwrócił się z pismem do ełckich aptek, 
czy mają taki problem i jak można byłoby im pomóc.

Przewodniczący Komisji  Idzi  Podwojski  – zgodnie z procedurami medycznymi 
tylko niektóre składowiska posiadają możliwość utylizacji  leków, dla nas najbliższe 
znajduje się w Olecku.

Pani Anna Rudzińska zwróciła się do radnych z ogłoszeniem, że jeśli posiadają 
oni, rodzina czy znajomi lekarstwa już niepotrzebne ale jeszcze w okresie ważności 
by je przekazali „Cariras”. 

Radny Karol Marchel zwrócił uwagę, że jeżeli planowane jest wyjście Komisji z 
wizytą – to posiedzenie powinno rozpoczynać się dwie godziny wcześniej.

Radny Bogusław Wisowaty  zwrócił  uwagę na podjazd dla  niepełnosprawnych 
wykonany  przy  przychodni  na  ul.  Konopnickiej.  Już  pojawiła  się  korozja  na 
elementach metalowych. Należałoby zwrócić się do nadzoru, by sprawdził, czy prace 
zostały wykonane prawidłowo i poprawić niedoróbki.

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Irena  Markowska  zwróciła  uwagę  na 
konieczność podjęcia jak najszybszych działań w celu utworzenia w Ełku hospicjum. 
Jest to naprawdę pilna potrzeba.



Pani  Anna  Rudzińska  powiedziała,  że  w  tej  chwili  Caritas  jest  na  etapie 
pozyskiwania środków finansowych na ten cel.

Przewodniczący Komisji Idzi Powojski poinformował, że wszyscy radni otrzymali 
sprawozdanie  z  realizacji  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów  Alkoholowych  za  2010r,  Miejskiego  Programu  Przeciwdziałania 
Narkomanii za 2010 r. i Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy za 2010r.- 
w załączeniu do protokołu. 
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do sprawozdania.

Przewodniczący Komisji Idzi Powojski zwrócił się z pytaniem – czy wiadomo coś 
na temat akcji wykupu usług medycznych w ramach tzw. „Białych sobót czy niedziel”?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – szukamy w tej chwili formuły prawnej, 
która by nam umożliwiła wybranie konkretnego podmiotu, nie poprzez konkurs ofert 
medycznych.

Do punktu  5- ego
 Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski zwrócił się z wnioskiem,a 

by  wizytę  w  noclegowniach  przełożyć  na  następne  posiedzenie  Komisji  –  za  2 
tygodnie.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zaproponował  przerwanie  w  tej  chwili 
obrad Komisji  i  kontynuację  tego posiedzenia  za  dwa tygodnie  już  bezpośrednio 
kierując się do noclegowni. Komisja spotkałaby się w Urzędzie Miasta i udała się do 
noclegowni.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 5 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 
1 glosie „wstrzymującym” wniosek przyjęli.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji

Małgorzata Stachowiak           
       Idzi Podwojski   


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście oraz:

